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Zápis z 2. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity ve funkčním období 2023–2026 
 

které se konalo 20. listopadu 2023 od 15:00 na Kotlářské. 

 

Schválený program zasedání:  

1. Oprava Volebního řádu AS PřF MU. 

2. Financování povinných výjezdů doktorských studentů do zahraničí. 

3. Ustavení Volební a mandátové komise AS PřF MU.  

4. Diskuse o požadované míře podrobnosti zápisů z jednání. 

5. Různé. 

 

 

Přijaté závěry a usnesení: 

1. Senát PřF MU pověřuje legislativní komisi, aby připravila novou aktualizovanou verzi Volebního 

řádu PřF MU. 

2. Akademický senát PřF MU jmenuje Volební a mandátovou komisi ve složení: Mgr. Ondřej Caha, 

Ph.D., Mgr. Hana Cempírková, Ph.D., Mgr. David Kruml, Ph.D., doc. Ing. Martin Mandl, CSc., 

prof. RNDr. Tomáš Řezník, Ph.D., Mgr. Veronika Farková, RNDr. Dominik Kevický. 

 

 

 

 
Průběh jednání: 

 

1. Schválení programu zasedání: 

 

Hlasování: pro 26 / proti 0 / zdržuji se 0;  

Usnesení: program zasedání byl schválen. 

 

2. Oprava Volebního řádu AS PřF MU 

 
Kudrle: Ve Volebním řádu AS PřF MU byl nesprávně uveden odkaz na odstavec, který byl při novelizaci 

vynechán. Tato chyba byla odstraněna a opravený Volební řád byl panem tajemníkem v řádném termínu 

předložen. AS PřF MU byl tento Volební řád doručen ke schválení opožděně, s čím pan doktor Baláž 

nesouhlasil.  

Kašparovský: Předseda Legislativní komise, pan doktor Baláž, měl návrh, abychom nedělali tuto technickou 

úpravu a předložili zcela nový Volební řád PřF MU. Přikláním se k tomu, abychom stáhli tuto záležitost  

z jednání a postupovali podle návrhu pana doktora Baláže. Potřebuji od vás potvrzení, že s tímto postupem 

souhlasíte. 

Baláž: Jak jsem avizoval na prvním zasedání, v září byla na AS MU schválena rozsáhlá novela Volebního 

řádu AS MU, která implementuje přesně ty funkcionality, jež byly žádoucí podle naší Volební a mandátové 

komise. Kandidující si budou moci sami upravovat programy, role komise bude upozaděna a výraznou 

mírou zautomatizována. V současné době probíhá v rámci AS MU rozsáhlá diskuse ohledně organizace 

práce senátu. Senátoři si stěžují na nadměrnou pracovní zátěž a dlouhá zasedání. Proto nepovažuji za 



politicky vhodné, abychom AS MU zatěžovali novou novelou, která se týká pouze špatného odkazu 

volebních postupů v případě, že by senát byl rozpuštěn pro nečinnost. Myslím si, že by bylo pro fakultu 

politicky výhodné, kdybychom byli první, kdo dokáže implementovat postup voleb  

z AS MU. Jsme v mnoha ohledech kompatibilní, a naše volební obvody jsou podobně koncipovány. Proto 

se přikláním k návrhu, abychom s pověřením pana děkana začali jako Legislativní komise ve spolupráci  

s paní právničkou připravovat materiál, který budeme moci představit AS MU na dalším zasedání. 

Kašparovský: Pokud není nikdo proti, stahuji tento bod z jednání. Budu rád, když Legislativní komise začne 

pracovat na přípravě novelizovaného a komplexního Volebního řádu PřF MU, abychom ho mohli co 

nejdříve předložit. 

 

Usnesení: Senát PřF MU pověřuje Legislativní komisi, aby připravila novou aktualizovanou verzi 

Volebního řádu PřF MU. 

 

 

3. Financování povinných výjezdů doktorských studentů do zahraničí 
 

Šindelář: Problém s financováním povinných zahraničních výjezdů doktorských studentů jsme řešili  

v minulém období senátu, kdy došlo k nedostatku finančních prostředků z fakultních zdrojů na podporu 

těchto výjezdů. Doktorandi mají povinnost absolvovat zahraniční pobyty a fakulta by měla poskytovat 

stipendia k jejich uskutečnění. Problémem bylo, že v několika případech byli studenti v zahraničí a školitelé 

museli z části hradit náklady na stáže, protože nebyly dostatečné finanční prostředky. V některých případech 

byly stáže dokonce úplně zrušeny. Chtěl jsem se zeptat, jaká je nynější situace? 

Bláha: V polovině tohoto roku bylo některým kolegům studentům sděleno, že došly peníze a nemáme 

dostatek prostředků na podporu jejich stáží. Studenti však byli upozorněni, ať si přihlášky podají, protože 

bude možnost doplnění zdrojů. Peníze jsme získali z jiných fakult, které tolik nemobilizují. Stipendium není 

nárokované, student si o něj musí žádat. V roce 2022 bylo podpořeno 84 studentů s využitím 3,8 milionů 

Kč, v roce 2023 pak 78 studentů s částkou 3,9 milionů Kč. Program na podporu stipendií není fakultní, ale 

celouniverzitní. Do budoucna dojde ke snížení částek vyplácených studentům. Příští rok se počítá se 

snížením vyplácené částky na pobytové náklady o cca 15 %. Každý nově přijatý student, jeho školitel, 

oborové rady apod., budou do budoucna podepisovat dokument, ve kterém budou stanoveny povinnosti 

studenta ohledně zahraniční stáže. Od okamžiku, kdy školitel začne spolupracovat se studentem, berou na 

sebe tzv. sdílenou povinnost, že absolvují tuto stáž a budou hledat finanční prostředky k jejímu uhrazení, 

aby student mohl vyjet. 

 

Šindelář: Máme velké množství doktorských studentů ze zahraničí a je nesmyslné je posílat do zahraničí, 

když přijeli sem.  

Bláha: Plán byl, aby si student požádal o odpuštění této povinnost z důvodu, že je zde na stáži, což není 

možné.  

Novák: Program byl připraven s cílem připravit vysoké školy na fakt, že student musí být minimálně jeden 

měsíc v zahraničí. Naše fakulta se na tuto situaci připravovala tím, že vypracovala dokument, který studenti 

podepíšou a ve kterém uznávají, že si možná budou muset hradit náklady na výjezd sami. Nezdá se mi, že 

by to byla efektivní příprava. 

Kašparovský: Musíme tento dokument připravit na základě platného zákona a právních norem, které jsou 

v současné době ve fázi procesu. Tento postup není tak jednoduchý, jak by se mohlo zdát. 

Kudrle: Pokud tedy příští rok bude podpora strategického řízení stále probíhat, jak zabránit tomu, aby se 

nestalo, že v průběhu roku dojdou finanční prostředky? 

Bláha: Z tohoto důvodu dojde k snížení vyplácené částky. 

Brom: Když přijde zahraniční student a zapíše se do našeho programu, má povinnost vycestovat, protože 

to stanovuje český zákon? Neexistuje v doktorských programech nějaká anglická varianta? 

Kašparovský: Jedná se o nařízení vlády, a je to tedy povinnost. 

Brom: Nemohou ředitelé použít parametr stáže na pomoc studentům s vycestováním? 

Slovák: Prostor zde je – obraťte se na vedoucí svých ústavů. 



Novák: Víme, jak dlouho finance v programu ještě budou, abychom případně mohli studenty varovat? 

Bláha: Ještě v roce 2026 by měly být finance dostupné. Bylo by dobré informovat doktorské studenty, aby 

zbytečně stáže neodkládali. 

 

 

4. Ustavení Volební a mandátové komise AS PřF MU 

 

Kudrle: Senát si volí komise, které mu pomáhají v práci. Jedná se o Legislativní, Ekonomickou a Volební  

a mandátovou komisi. Komise zanikají s koncem funkčního období senátu, avšak Volební a mandátová 

komise přetrvává, především kvůli přenosu know-how a zkušeností. Již na minulém zasedání jsem avizoval, 

že bychom měli komisi alespoň formálně potvrdit, že s ní budeme nadále pracovat. Všichni členové komise 

s tím souhlasili. Pan doktor Kruml však oznámil, že už si nepřeje zastávat funkci předsedy. Navrhuji 

formálně zvolit komisi ve stejném složení, avšak bez předsedy, a doufat, že v nejbližší době vyberou nového 

předsedu, abychom ho mohli na dalším zasedání pověřit. Na stránkách senátu je chyba v počtu členů 

Volební a mandátové komise. Celkový počet by měl být sedm členů, avšak na stránkách je uvedeno osm. 

Přebývá členka z minulého období. 

Brom: Bavil jsem se s panem docentem Lochmanem, který mi sdělil, že tato chyba vznikla na základě toho, 

že stránky přebírají data z Magionu, zatímco všechny ostatní části přebírají z ISu. Z tohoto důvodu je nutné 

kontaktovat paní Flochovou. 

Kudrle: Z technického hlediska by vám vyhovovalo, kdybychom komisi znovu jmenovali? 

Brom: Můžeme zvolit novou komisi, i když nebude mít předsedu? 

Kudrle: Předpis říká, že senát jmenuje komisi a jejího předsedu. 

Baláž: Historicky se vždy nejprve zvolila komise, která poté udělala návrh na předsedu. 

 

Hlasování: pro 24 / proti 1 / zdržuji se 0; 

Usnesení: Akademický senát PřF MU jmenuje Volební a mandátovou komisi ve složení: Mgr. Ondřej Caha, 

Ph.D., Mgr. Hana Cempírková, Ph.D., Mgr. David Kruml, Ph.D., doc. Ing. Martin Mandl, CSc.,  

prof. RNDr. Tomáš Řezník, Ph.D., Mgr. Veronika Farková, RNDr. Dominik Kevický. 

 

5. Diskuse o požadované míře podrobnosti zápisů z jednání   
 

Vácha: Za celou studentskou komoru vyjádřil nesouhlas s aktuálním zněním zápisu. Požádal o detailnější 

zápis diskusí. 

 

V diskusi bylo dohodnuto pravidelné nahrávání zasedání pomocí Teams pro případy dodatečného doplnění 

zápisů. Dále bylo dohodnuto, že zapisovatelky zašlou zápis předsedovi AS PřF MU v požadovaném termínu 

(14 dnů), který je dále odpovědný za finální znění zápisu. Na žádost studentské komory bylo rovněž 

ujednáno doplnění zápisu z 1. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity ve funkčním období 2023–2026, a pro budoucí zápisy byla dohodnuta požadovaná míra 

podrobnosti. 

 

Diskutující: RNDr. Milan Baláž, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc.,  

Mgr. Tomáš Brom, Mgr. David Novák, Bc. Jakub Vácha, Mgr. Šárka Hrachovinová, Roman Čermák, M.Sc., 

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Mgr. Gabriela Ilčíková, Eliška Musilová, DiS. 

 

6. Různé 

 

Kašparovský: Informoval o zákonu na podporu vědy a zákonu o vysokých školách, který nyní vstupuje do 

jednání vlády. Ministerstvo předepsalo, jak má vypadat studijní program – to přesahuje možnosti 

ministerstva. U učitelských profesí chtějí navýšit praxi. Dále shrnul informace týkající se vyplácení 

doktorských stipendií. Od 1. 1. 2024 bude možné širší pole pro využití stipendia. Vzhledem k technickým 



komplikacím nebude kombinace s úvazkem implementována od 1. 1. 2024. Fakulta hledá řešení, které bude 

v souladu se zákonem. 

Šerý: Všichni senátoři jsme byli osloveni otevřeným dopisem, který vyzýval k podpoře manželství pro 

všechny. V dopise nás vyzývali, abychom tuto otázku projednali a poskytli naše vyjádření. 

Vácha: Měli jsme se vyjádřit do 6. listopadu. 

Šerý: Pravděpodobně to není konečný termín, po tomto datu se vyjadřovala i například Karlova univerzita. 

Kudrle: Myslím si, že Akademický senát by se neměl plést do politiky, která nesouvisí s vědou, výzkumem 

a školstvím. K tomuto tématu bychom se měli vyjádřit pouze v případě, že by se tento problém týkal někoho 

z naší nebo jiné univerzity. 

 

AS PřF MU se rozhodl k tomuto tématu nevyjadřovat. 

 

Diskutující: prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., 

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. David Novák, Bc. Jakub Vácha 

 

Baláž: Kdy proběhne tradiční předvánoční setkání? 

Kašparovský: Předvánoční setkání proběhne 14. 12. 2023 na Hvězdárně. 

Brom: Mluvil jsem s předsedy studentské komory Lékařské fakulty a Fakulty Sociálních studií. Studenti se 

ozývají, že místa na lávce nejsou dostatečná a nemají kde jíst. Často se ptají, proč je třetí chodba téměř 

prázdná a studenti zde jí na zemi. Lékařská fakulta peníze přislíbila, neřekla kolik. Bylo by možné, aby  

i Přírodovědecká fakulta mohla podpořit studenty? Odhadovaná cena je 100 000 Kč – 200 000 Kč. 

Čermák: Prodiskutuji to s panem ředitelem. 

Vácha: Bude se při výpočtu doktorandských stipendií zohledňovat existence částečného úvazku 

doktoranda? Chápu tedy správně, že pokud bude mít částečný úvazek z projektu, bude mu doktorandské 

stipendium sníženo, aby byl celkový příjem zachován na stejné úrovni? 

Kašparovský: Ano, bude se to sledovat i v tomto ohledu. 

Vácha: Takže ten, kdo bude mít vyšší úvazek na škole, bude mít menší stipendium? 

Kašparovský: Zkrátí se mu na částku, která je garantována státem. 

 

Diskutující: M.Sc., prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc., prof. RNDr. 

Luděk Bláha, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., Bc. Jakub Vácha, Mgr. Ludmila Linhartová, Mgr. Jan 

Mašek. 

 

Vácha: CZS v minulosti vypisovalo program pro krátkodobé výzkumné pobyty pro bakalářské a magisterské 

studenty. Letos nebyl vypsán? Pokud chceme podporovat excelenci, myslím, že by tato forma podpory 

mohla pomoci. 

Kašparovský: Nejsem si jistý. Zeptáme se pana proděkana Hofra na příštím zasedání 

Vácha: Podařilo se nějak vyřešit vstupy do budov, o které jsme žádali na minulém zasedání? Řešili jsme to  

s ředitelem ústavu a správcem budovy. Výsledek je takový, že se stále nemůžeme dostat do budovy, kde 

máme výuku. 

Kašparovský: Kontaktujte pana inženýra Brančíka – generálního správce vstupu. 

Vácha: Bylo by možné, aby bylo na nějakém viditelném místě napsané, na koho se mohou studenti v tomto 

případě obrátit? 

Čermák: Pana inženýra Brančíka jsem o to již požádal. Zkontroluji, v jakém je to stavu. 

Kudrle: Rád bych navrhl možnost neformálního setkání. 

Kašparovský: Připomněl termín předvánočního setkání – 14. 12. 2023 na Hvězdárně. 

Kudrle: Požádal o naplánování termínů zasedání na jarní semestr 2024. 

 

 



Prezence 
Zaměstnanecká komora: 

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., Mgr. Barbora Hutňan Chattová, Ph.D., doc. Mgr. Jan 

Havliš, doc. RNDr. Pavel Hyršl, Ph.D., Dr., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., doc. Mgr. Josef Šilhan, Ph.D., 

doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., doc. RNDr. Zdeněk Losos, CSc., Mgr. Pavel Pracný, Ph.D., prof. RNDr. Jan 

Slovák, DrSc., Mgr. Peter Šebej, Ph.D., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, Ph.D., Mgr. 

Naděžda Špačková, Ph.D.  

 

Studentská komora:  

Mgr. David Novák, Mgr. Tomáš Brom, Mgr. Šárka Hrachovinová, Bc. Anna Ireinová, Mgr. Ludmila 

Linhartová, Mgr. Jan Mašek, Martin Naňo, Mgr. Hana Seličová, Mgr. Dorota Sklenárová, Bc. Filip Svěrák, 

Bc. Natálie Šelleová, Bc. Jakub Vácha 

 

Hosté:  

prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D., Roman Čermák M.Sc., prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D. 

 

 

Zapsala:  

Eliška Musilová, DiS. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil: 

 

 

 

V Brně dne  7.12. 2023     prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. 
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